
 
 

 

 

NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

OZNAKA: NVRLJP-00007-17-0027 

Zagreb,   13. srpnja 2017. 

 

ZAPISNIK 

s 21. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 8. lipnja 2017. g. u prostorijama Ministarstva znanosti i obrazovanja   

s početkom u 13.00 sati 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Mirjana 

Zećirević, Darinka Vedrina, Anica Milićević Pezelj, Mirela Lekić, Mirjana Šlat, Blaženka 

Divjak, Duško Pavletić, Žarko Bošnjak, Ivan Šutalo, Ana Tecilazić Goršić, Ninoslav 

Šćukanec, Emita Blagdan, Željko Stipić, Mato Pešut (imenovanje u tijeku), Jasminka 

Martinović (imenovanje u tijeku), Božo Pavičin (imenovanje u tijeku) 

 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Danijela Žagar, 

Radomir Delić, Stankica Vrban. 

 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: dr. sc. Leo Mršić (IN2data), 

Mile Živčić (ASOO), Loredana Maravić (MZO), Martina Turković (MZO), Davorka Schmidt 

(MZO), Josipa Češnovar (MZO), Biljana Birač (MZO). 

 

Predsjednica NVRLJP-a prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić najavila je kako će se tijekom 

sjednice pridružiti gosti dr. sc. Leo Mršić, direktor tvrtke IN2data, te nešto kasnije Mile 

Živčić, ravnatelj Agencije za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih (ASOO) koji su se 

odazvali pozivu da Nacionalnom vijeću predstave aktivnosti u kojima sudjeluju, prema 

priloženom dnevnom redu. 

 

 

Dnevni red: 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 21. sjednice  

 

2. Usvajanje zapisnika s 20. sjednice  

 

3. Usvajanje zapisnika o elektroničkom glasovanju  

 

4. Obavijesti 

 

5. Zaključak o prihvaćanju ostavke na članstvo u NVRLJP-u doc. dr. sc. Roberta Kopala  

 

6. Predstavljanje projekta EU Skills and Jobs Explorer - dr.sc. Leo Mršić i mr.sc. Igor 

Kaluđer 

 



 
 

7. Zaključci s radionice o priznavanju neformalnog i informalnog učenja  

 

8. Stav NVRLJP-a o Nacrtu prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju  

 
9. Strukovno obrazovanje i osposobljavanje – ravnatelj ASOO-a Mile Živčić te članice 

Nacionalnog vijeća Danijela Žagar, Mirela Lekić i Stankica Vrban 

 

10. Konferencija u listopadu – Imenovanje organizacijskog odbora 

 

11. Razno  

 

 

 

Ad 1.  

Jednoglasno je potvrđen dnevni red.  

 

Ad 2.  

Jednoglasno je usvojen zapisnik 20. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih 

potencijala s dopunama prof. dr. sc. Blaženke Divjak.  

 

Ad 3.  

Jednoglasno je usvojen zapisnik o elektroničkom glasanju temeljem dopisa Ministarstva 

znanosti i obrazovanja da NVRLJP žurno dostavi mišljenje o prijedlozima Upravnih odjela za 

prosvjetu, kulturu i sport Sisačko-moslavačke i Bjelovarsko-bilogorske županije, a vezano uz 

izradu Prijedloga Izmjena i dopuna Odluke o donošenju Mreže osnovnih i srednjih škola, 

učeničkih domova i programa obrazovanja. Elektroničko glasanje provodilo se od 11. svibnja 

do 12. svibnja, a u roku je pristupilo 15 članova NVRLJP-a. Suglasno je bilo svih 15 članova, 

čime je predmetnim prijedlozima dano pozitivno mišljenje Nacionalnog vijeća.    

 

Ad 4.  

Predsjednica Nacionalnog vijeća prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić informirala je članove 

NVRLJP-a o održavanju dviju konzultativnih radionica za članove Sektorskog vijeća XXI. 

Odgoj, obrazovanje i sport te Sektorskog vijeća VII. Elektrotehnika i računarstvo, kao i dviju 

dvodnevnih edukativnih radionica u vezi simulacije vrednovanja standarda zanimanja i 

standarda kvalifikacija za članove 8 imenovanih sektorskih vijeća. Zatim, MZO je ugostio 

delegaciju Mongolije u sklopu studijskog posjeta organiziranog u okviru EU projekta 

European Union's Support to Mongolia's Technical and Vocational Training Sector kojoj je 

predstavljen sustav strukovnog obrazovanja i osposobljavanja te koncept i ključni mehanizmi 

i alati HKO-a. Prof. dr. sc. Beljo Lučić posebno je istaknula vijest da je od Ministarstva rada i 

mirovinskog sustava došla službena obavijest da je prijedlog standarda zanimanja 

„Financijsko-računovodstveni forenzičar“ prošao formalno vrednovanje te će tijekom lipnja 

biti ispunjeni uvjeti za stručno vrednovanje prijedloga od strane Sektorskog vijeća IX. 

Ekonomija i trgovina.  

 

Ad 5. 

Donesen je zaključak o prihvaćanju ostavke na članstvo u NVRLJP-u doc. dr. sc. Roberta 

Kopala. 

 

 

 



 
 

Ad 6. 

S materijalima za sjednicu članovi NVRLJP-a dobili su kratki opis projekta EU Skills nad 

Jobs Explorer koji je na sjednici prezentirao jedan od autora, dr. sc. Leo Mršić. Gospodin 

Mršić se zajedno s mr. sc. Igorom Kaluđerom i dr. sc. Robertom Kopalom natjecao na prvom 

Big Data Hackathonu, čije je pokretanje inicirao EUROSTAT u suradnji s Europskom 

komisijom. U konkurenciji dvadeset i dva tima iz država članica EU koji su se natjecali u 

rješavanju problemskog zadatka s područja obrazovanja, cjeloživotnog učenja, tržišta rada i 

zapošljivosti pobijedio je upravo naš tim.  

U prezentaciji je objašnjena metodologija izrade web aplikacije, odnosno priprema tehnološke 

platforme, povezivanje i analiziranje podataka iz EUROSTAT-ovih baza i registara 

životopisa, oglasa za posao, anketa i drugih zapisa te osmišljavanje vizualizacije podataka. 

Gospodin Mršić prikazao je članovima NVRLJP-a prototip aplikacije i mogućnosti njezinog 

korištenja. Aplikacija omogućava uvid u ponudu i potražnju vještina na tržištu rada te 

raskorak između istih s glavnim ciljem pružanja podloge u odlučivanju o politikama 

zapošljavanja i obrazovnog sustava. Također prikazuje projekciju budućih potreba vještina u 

europskim regijama. Članovi NVRLJP-a pohvalili su ovaj hvalevrijedan uspjeh te istaknuli 

kako nam takav alat upravo nedostaje, prvenstveno na razini Hrvatske. Konsenzus je članova 

NVRLJP-a da je za razvoj ovakvih alata nužno povezivanje metodologije i tehnologije kako 

bi se postigao sinergijski učinak. 

Temeljem ove rasprave, NVRLJP je odlučio pozvati predstavnike iz Ministarstva rada i 

mirovinskog sustava da predstave razvoj rada na Registru ljudskih potencijala.  

 

Ad 7. 

Mr. sc. Ana Tecilazić Goršić ukratko je predstavila zaključke radionice „Vizija, misija i 

strateški ciljevi vrednovanja neformalnog i informalnog učenja“ održane istoga dana. 

Istaknula je da bi NVRLJP kao tijelo koje promišlja i brine za razvoj HKO-a trebalo izraditi 

strateški dokument kao podlogu s jasnom strateškom vizijom za izradu Pravilnika o 

vrednovanju neformalnog i informalnog učenja. Na radionici se pokušalo sumirati sve o čemu 

se do sada raspravljalo, a prezentirale su se perspektive sindikata, poslodavaca i Agencije za 

strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih. Prvi rezultati radionice su usuglašeni strateški 

ciljevi, ali s obzirom na još mnoga otvorena pitanja, dogovoren je nastavak radionice u 

srijedu, 14. lipnja.   

 

Ad 8. 

Članovi NVRLJP-a elektroničkim su putem dobili obavijest o početku javne rasprave o 

Nacrtu prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o znanstvenoj djelatnosti i 

visokom obrazovanju. Kao što je na prethodnoj 20. sjednici utvrđeno, NVRLJP će se očitovati 

o prijedlogu izmjena te su svi zainteresirani članovi pozvani da predsjednici Beljo Lučić 

pošalju doprinos za očitovanje koje će se objedinjeno dostaviti kao mišljenje NVRLJP-a.  

 

Ad 9. 

Na sjednicu je pozvan gospodin Mile Živčić, ravnatelj Agencije za strukovno obrazovanje i 

obrazovanje odraslih, kako bi članovima NVRLJP-a pobliže predstavio ključne probleme 

strukovnog obrazovanja te kako se instrument Hrvatskog kvalifikacijskog okvira može 

koristiti za rješavanje tih problema i za razvoj strukovnog obrazovanja. Izlaganje gospodina 

Živčića temeljilo se na Programu razvoja sustava strukovnog obrazovanja i osposobljavanja 

koji je osnova za daljnji razvoj sustava. Istaknuo je kako je 85 milijuna eura predviđenih za 

strukovno obrazovanje bilo blokirano u fondovima EU jer u Strategiji obrazovanja, znanosti i 

tehnologije nije bilo dovoljno razrađeno područje strukovnog obrazovanja, stoga je kao 

posljedica toga donesen navedeni Program. Smatra kako je prvi prioritet Programa 

„Poboljšanje relevantnosti strukovnog obrazovanja i osposobljavanja u odnosu na tržište 



 
 

rada“ ključan u kontekstu HKO-a, odnosno HKO u provođenju vezanih ciljeva i mjera može 

imati najviše utjecaja. Smatra da je jedan od ključnih stvari nastavak kurikularne reforme, 

koja je u nekom obliku započela s donošenjem 29 ishodovno orijentiranih kurikuluma u 

skladu s HKO-om, te čvršće povezivanje s tržištem rada. Istaknuo je pojam „sektorski 

kurikulum“, koji je relativno novi pojam, a nalazi se u ključnim dokumentima za razvoj 

strukovnog obrazovanja; Nacionalnom kurikulumu za strukovno obrazovanje, Programu 

razvoja sustava strukovnog obrazovanja i osposobljavanja i Operativnom programu za razvoj 

ljudskih potencijala. Također je istaknuo važnost sektorskog planiranja koje podrazumijeva 

izradu standarda zanimanja, standarda kvalifikacija i definiranje skupova ishoda učenja, ali 

još se vode rasprave o najboljem pristupu. U raspravi koja je uslijedila, NVRLJP je odlučio 

podržati razvoj strukovnog obrazovanja te urgirati u područjima gdje kao nadležno tijelo 

može predlagati rješenja i pomake. 

Dogovoreno je da do sljedeće sjednice 13. srpnja članovi NVRLJP-a pošalju gospođi Mireli 

Lekić prijedloge konkretnih preporuka vezanih uz aktivnosti koje je nužno provesti radi 

ostvarenja ciljeva zacrtanih Programom razvoja strukovnog obrazovanja i osposobljavanja s 

naglaskom na primjenu HKO-a, na temelju kojih će NVRLJP formirati zajednički stav o tome 

kako djelovati u smjeru poticanja i unaprjeđivanja sustava strukovnog obrazovanja i 

osposobljavanja 

 

Ad 10. 

Odgođeno za sljedeću sjednicu zbog nedostatka vremena. 

 

Ad 11. 

Odgođeno za sljedeću sjednicu zbog nedostatka vremena. 

 

 

Za sljedeću sjednicu NVRLJP-a predložene su, između ostalog, sljedeće teme: 

 

 Kriteriji za razrješenje članova NVRLJP-a koji nesavjesno obavljaju svoju 

dužnost. 

 Konferencija u listopadu – Imenovanje organizacijskog odbora 

 Preporuke za primjenu HKO-a u svrhu razvoja strukovnog obrazovanja i 

ostvarenje ciljeva zacrtanih Programom razvoja strukovnog obrazovanja i 

osposobljavanja  

 

Sljedeća je sjednica NVRLJP-a planirana za 13. srpanj 2017.  

Sjednica je završila u 16:00 sati. 

 

 

 

Zapisnik sastavila:  Zapisnik odobrila: 

            Martina Turković, v. r.  

 
prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić v. r. 

predsjednica Nacionalnog vijeća 

 

 


